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Zusammenfassung

        
Es werden 6 Patienten mit einem Anästhetikumschaden der Hornhaut vorgestellt. Je nach Dauer und Häufigkeit der lokalen Anästhetikumgaben sowie der individuellen Disposition kommt es als Anästhetikumschäden zur Keratitis superficialis punctata, Erosio corneae, Epithel-Stromaödem, Stromainfiltration, Stromadefekt, Iritis, Katarakt, Sekundärglaukom. Bei der langdauernden Abheilung nach Stromabeteiligung kommt es mehrmals abwechselnd zu Epithelblasen und Erosionen an entsprechender Stelle, eventuell zur Vaskularisation und Narbenbildung. Es werden die augenblicklich wichtigsten Lokalanästhetika aufgeführt. Am Auge gehören Lokalanästhetika nur in die Hand des Arztes.


      
        
Summary

        
Report on six patients with corneal lesions due to abuse of local anesthetics. Depending on the duration and frequency of application of local anesthetics and individual disposition, the following lesions occur: superficial punctate keratitis, corneal erosions, edema of epithelium and stroma, stromal infiltrates, stromal defects, iritis, cataract, secondary glaucoma. During the prolonged period of healing following a stromal affection, bullae of the epithelium and erosions occur at these sites repeatedly in some cases; vascularization and leukoma may also occur. The most important local anesthetics currently in use are mentioned. Local anesthetics for the eye should only be administered by the physician.
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